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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 8. řádného zasedání Akademického senátu FSv v období 2020-22 
 
Termín: středa 3. 11. 2021 v 9:00 
Místo: FSv, B-169 (velká zasedací místnost děkanátu) 

 

Přítomni: dle prezenční listiny: doc. Bubeník, prof. Cajthaml, Dr. Dočkal, Ing. arch. 
Dvořák, Ing. Feber, Ing. Holan, Dr. Hromada, Ing. Chalupa, Ing. Chylík, doc. 
Jandera, Ing. Jirotková, Dr. Jíra, Dr. Kašpar, Bc. Křečková, Bc. Kučera, doc. 
Litoš, Ing. Mottl, Ing. Nývlt, doc. Pazderka, doc. Pruška, prof. Polák, Ing. Trtík, 
Bc. Váňa, doc. Vašková, doc. Vejmelková, prof. Wald 
(celkem 26 přítomných senátorů, omluveni/nepřítomni: Dr. Šibrava, Dr. Šulc, 
Ing. Musil, Bc. Ptáčková) 

Pozvaní hosté: děkan prof. Máca, prod. prof. Pešková, prof. Patzák, Dr. Vokura, tajemník 
Dr. Matějka 

  
Doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. 
 
Program jednání: 
 

1. Kontrola zápisů z 6. a 7. zasedání AS FSv ze dnů 29.9. a 20.10. 2021 
2. Informace děkana (prof. Máca) 
3. Řád doktorského studia (prof. Patzák) 
4. Podmínky pro přijetí ke studiu v Bc. a Mgr. studijních programech (prof. Pešková) 
5. Informace z komisí – EK (prof. Cajthaml), LK (prof. Polák) a PK (Dr. Jíra) 
6. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan, Bc. Váňa) 
7. Digitalizace dokumentů na úrovni ČVUT (Bc. Váňa) 
8. Různé 
 
1. Kontrola zápisů z 6. a 7. zasedání AS FSv ze dnů 29.9. a 20.10. 2021 
 

K zápisům nebyly připomínky, zápisy z 6. a 7. zasedání AS FSv byly schváleny. 
 
2. Informace děkana (prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o: 
- vývoji pandemické situace na FSv/ČVUT a diskutovaných opatřeních, zpřísňování 

pravidel (nad rámec platných nařízení v ČR) zatím není předpokládáno, 
- volbě rektora ČVUT. 

 

Prof. Wald krátce doplnil informace z volby rektora ČVUT. 
Dr. Jíra doporučil v souvislosti s pandemickou situací řešení nastavení průběhu zkouškového 
období s dostatečným předstihem. 
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Proběhla krátká diskuse k nastavení opatření v souvislosti se zhoršující se pandemickou 
situací (Dr. Jíra, prof. Máca, prof. Wald, prof. Pešková).  
 
3. Řád doktorského studia (prof. Patzák) 
 

Proděkan prof. Patzák představil novelu Řádu doktorského studia v souvislosti s umožněním 
vzdálené účasti oponentů při obhajobách disertačních prací (např. zahraničních). 
 

Předseda Legislativní komise prof. Polák informoval o projednání novely v komisi, dokument 
je doporučen ke schválení. 
 

Dr. Jíra se dotázal na délku vykonávání pedagogické praxe studentů DS, nepodařilo se mu 
údaj dohledat. Prof. Patzák dotaz prověří, informoval, že pedagogická praxe je součástí 
individuálního studijního plánu. Informaci doplnil prof. Máca. Délku praxe lze stanovit 
vnitřním předpisem. Diskuse bude převedena na pedagogickou komisi. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje novelizovaný Řád doktorského studia na FSv. 
 

pro: 26| proti: 0 | zdržel se: 0 (z 26 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Podmínky pro přijetí ke studiu v Bc. a Mgr. studijních programech (prof. Pešková) 
 

Proděkanka prof. Pešková informovala o Podmínkách pro přijetí ke studiu v Bc. a Mgr. 
studijních programech a krátce komentovala drobné změny oproti předchozímu roku. 
 

Předseda Pedagogické komise Dr. Jíra informoval o projednání dokumentu v komisi, ta ho 
doporučuje ke schválení. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu v Bc. a Mgr. studijních programech. 
 

pro: 25| proti: 0 | zdržel se: 0 (z 25 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 

Dr. Jíra dále informoval o široké diskusi na komisi, týkající se výpočtu pedagogického zatížení 
kateder ve vztahu k vybraným multi-katedrovým projektům (diskuzi iniciovali doc. Vašková 
s doc. Pazderkou a doc. Janderou). Pedagogická komise po složité diskuzi, které se aktivně 
účastnila i proděkanka pro pedagogiku prof. Pešková, nakonec dospěla k návrhu řešení 
daného problému a navrhuje následující usnesení: 
 

Text usnesení: 
AS FSv dává podnět vedení fakulty k provedení úpravy přílohy A Metodiky rozdělení 
provozních zdrojů na rok 2022 – Metodika výpočtu pedagogického výkonu katedry 
s ohledem na financování vybraných multi-katedrových studijních předmětů typu projekt. AS 
FSv navrhuje, aby finanční posílení bylo provedeno prostřednictvím položky rozpočtu, která 
bude hrazena z fakultních zdrojů mimo standardní prostředky určené metodikou na 
pedagogiku, a výčet dotčených projektů byl součástí Metodiky výpočtu pedagogického 
výkonu kateder. 
 

Hlasování o usnesení: 
 

pro: 26 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 26 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
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Dr. Jíra dále přednesl podnět Pedagogické komise ke zjednodušení fakultního rozvrhu. 
Informaci komentovala a doplnila proděkanka prof. Pešková, situace je v řešení. 
 
5. Informace z komisí – EK (prof. Cajthaml), LK (prof. Polák) a PK (Dr. Jíra) 
 

Informace z Pedagogické a Legislativní komise viz předchozí body. 
 

Předseda Ekonomické komise prof. Cajthaml stručně informoval o jednání komise dne 25.10. 
Komise byla převážně informativního charakteru ze strany tajemníka FSv Dr. Matějky. Zápis 
z komise bude k dispozici. 
 
6. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. Holan, Bc. Váňa) 
 

Prof. Wald, Ing. Holan a O. Váňa krátce informovali o zasedáních AS ČVUT a jednáních 
příslušných komisí.  
 
7. Digitalizace dokumentů na úrovni ČVUT (Bc. Váňa) 
 

Bc. Váňa informoval o průběhu postupného řešení digitalizace dokumentů na úrovni ČVUT, 
citoval slova prorektora Dr. Holého. 
Prof. Cajthaml bod krátce komentoval a poděkoval O. Váňovi za tuto iniciativu. 
Proběhla krátká diskuse k využití informačních systémů (Bc. Váňa, prof. Polák, Dr. Matějka, 
Ing. Feber) – je třeba zvažovat nejen přínosy, ale i případná rizika plynoucí z digitalizace. 
 
8. Různé 
 

Prod. Dr. Vokurka krátce informoval o průběhu příprav rekonstrukce budovy B (odstoupení 
od smlouvy s projektantem, příprava zakázky Design and Build). 
 

Doc. Vejmelková přednesla požadavek na zveřejňování programu zasedání AS FSv a Vědecké 
rady FSv. 
Doc. Pazderka zcela podporuje zveřejňování programu zasedání AS FSv – zasedání AS FSv je 
veřejné a členové AO by měli mít možnost vědět, co se bude projednávat. Přislíbil pravidelné 
zveřejňování pozvánky na webu AS FSv (od příštího zasedání) - zajistí spolu s tajemníkem AS 
FSv. Do této doby byly pravidelně zveřejňovány pouze termíny zasedání.  
Děkan prof. Máca informoval, že stejně tak bude zajištěno zveřejňování programu zasedání 
Vědecké rady. 
 

Bc. Vána se dotázal pana děkana na obnovu geodetické techniky, o které mluvil ve svém 
kandidátním projevu. 
Děkan prof. Máca informoval, že budou využity Institucionální projekty ČVUT, realizace bude 
postupná od roku 2022. 
Prof. Cajthaml informoval, že mezi geodetickými katedrami je domluva.  
 

Prof. Cajthaml položil dotaz na započtení oddělených a sloučených obhajob a státních 
závěrečných zkoušek v metodice rozdělení finančních prostředků (změny/sloučení v průběhu 
pandemické situace). 
Děkan prof. Máca sloučení vnímá jako výjimku v důsledku situace, zkoušky a obhajoby by 
měly být nadále zachovány jako oddělené. 
 

Prof. Wald otevřel diskusi na téma publikace v Open Access časopisech (prof. Wald, prof. 
Patzák, prof. Cajthaml, prof. Máca). Diskuse bude přenesena na pedagogickou komisi. 
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Dr. Jíra informoval, že emailové adresy senátních komisí jsou neaktuální, pokud je budeme 
chtít udržet, je třeba pravidelná aktualizace nebo převedení do režimu „konference“ nebo 
tyto emaily zrušit a využívat pouze celo-senátní email (doporučoval by). 
Doc. Pazderka vyslovil názor, že v případě zachování adres senátních komisi by bylo nutné 
navázání na role v IDM, které osobně za senát aktualizuje - jinak se nepodaří udržet seznam 
navázaných adres aktuální. Nicméně přiklonil by se spíše k jejich zrušení - všichni senátoři by 
měli mít přístup k informacím ze všech komisí (i těch, kterých nejsou členy) a proto by 
doporučoval rozesílat informace pouze na hlavní senátní email. 
Na zrušení adres panovala shoda. 
 

Tajemník FSv Dr. Matějka informoval, že byly zahájeny přípravy na vytvoření oddělení na 
podporu a administrativu projektů. Požádal AS FSv o projednání změny Organizačního řádu 
FSv, podklady budou předány Legislativní komisi. 
Doc. Pazderka požádal o celkovou revizi Organizačního řádu, aby případné změny probíhaly 
souběžně, pokud to bude možné. 
Předseda Legislativní komise prof. Polák požádal o rychlé předání podkladů, aby mohla být 
změna předložena na příštím zasedání 24.11. 
 

Děkan prof. Máca informoval o zrušení Plesu FSv a přesunu Vánočního koncertu v souvislosti 
se zhoršenou pandemickou situací. 
 

Dr. Jíra se v této souvislosti dotázal na Den otevřených dveří na FSv. 
Proděkanka prof. Pešková a děkan prof. Máca informovali, že je DOD plánován online 
s možnou návštěvou na FSv. Ing. arch. Kučera informoval, že PR oddělení je na online model 
již připravené. 
 

Dr. Jíra se dotázal na posun ve vyjednávání kolektivní smlouvy (ve smyslu řešených smluv na 
dobu určitou). Děkan prof. Máca krátce informoval, jednání stále probíhá. 
 
 
Termíny dalších zasedání AS FSv jsou stanoveny na: 24.11. a 15.12 (forma dle 
epidemiologické situace). 
 
 
 
 
 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT 
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